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PROTOKÓŁ 0012.3.5.2020 
z posiedzenia Komisji Edukacji  
w dniu 17 czerwca 2020 roku 

 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 127 A. 
Czas posiedzenia:14.30- 15.40 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności.  
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Działalność Związku Harcerstwa Polskiego  
4. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2020 rok, 
 

 Pismo NSZZ „Solidarność Pracowników Oświaty i Wychowania, 
 

 Opinia prawna w sprawie pisma rodziców uczniów klas Vi VI SP nr 15, 
 

5. Plany Pracy Komisji na II półrocze 2020 r. 
6. Wolne głosy i wnioski  
7. Przyjęcie protokołu z dnia 20 maja 2020 r.  
8. Zakończenie posiedzenia  

Ad. 1 

Otwarcia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa. Powitał 
przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 3 

Działalność Związku Harcerstwa Polskiego  

Jarosław Potępa 
 - Witam na dzisiejszym posiedzeniu Komisji Panią Komendant Hufca. Proszę  
w kilku zdaniach  opowiedzieć o działalności ZHP.  
 
Komendant  ZHP 
 - Dziękuje za zaproszenie. Bardzo mi miło gościć u Państwa. W naszym hufcu jest 
aktualnie ok 350 harcerzy. Są to dzieci, młodzież oraz instruktorzy którzy działają 
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na terenie miasta. Działa u nas 15 drużyn w różnych pionach wiekowych z czego 
4 to są Gromady Zuchowe, których członkami są dzieci z klas 1-3. Reszta drużyn 
to są drużyny mieszane, które zrzeszają dzieci  klas 4-8. Działają dwie drużyny, 
które skupiają harcerzy starszych i wędrowników  czyli młodzież powyżej 16 roku 
życia. Są to drużyny specjalnościowe, które swoimi ambitnymi działaniami 
rozwijają specjalistyczne pasje dzieci i młodzieży. Gromady  Zuchowe mają zajęcia 
w formie zabaw ruchowych, zajęć tematycznych, rozwijają swoje zainteresowania. 
Jeżeli chodzi o drużyny starsze to chcemy skupić się na zabawach w lesie. W tym 
roku stawiamy duży nacisk na ekologie. Staramy się by zbiórki odbywały się  
w terenach gdzie jest zielono. Mamy drużyny specjalistyczne jedna z nich to 
drużyna „Czerwonych beretów”, która specjalizuje się w turystyce górskiej. Mamy 
również 3 drużyny wodne gdzie dzieci specjalizują się w uprawianiu sportów 
wodnych. Mamy też drużynę „Nieprzetartego szlaku”, która zrzesza dzieci 
niepełnosprawne,  działa przy ul. Szkolnej. Rozwój drużyny jest zaskakujący. 
Drużyna wraz z opiekunami robią niesamowite rzeczy. W tym roku harcerska  
„akcja letnia” będzie bardzo okrojona. Niestety musieliśmy odwołać wszystkie 
planowane obozy. Będziemy w czasie wakacji pracować na miejscu.  
 
Stanisław Faber 
 - Hufiec Rybnik ma  świetną bazę wypadową na terenie Wapienic w Bielsku-Białej. 
Czy korzystacie Państwo z małych grantów organizowanych przez Śląskiego 
Kuratora Oświaty na wypoczynek? 
 
Komendant ZHP 
 - Nie. Jeżeli korzystaliśmy z jakiś dofinansowań to był to głównie WFOŚ. Fundacja 
JSW ogłosiła konkurs i wystartowaliśmy w tym konkursie. Zgłosiliśmy cykl  
6 wyjazdów weekendowych w tereny jury krakowsko-częstochowskiej, skał 
rzędkowickich, do Wisły Wielkiej i nad wodę. Jeżeli chodzi o dotacje z miasta to na 
obozy nie ubiegaliśmy się o środki. Nie udało nam się wygrać żadnego konkursu. 
Współpraca z ościennymi hufcami układa się dobrze. Jeżeli chodzi o kwestie 
finansowe to nie jest źle.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Skąd macie źródła finansowania? 
 
Komendant ZHP 
 - Nasza organizacja bierze udział w rządowym projekcie polegającym na wsparciu 
organizacji harcerskich i skautowych. Z funduszu jesteśmy w stanie otrzymać 
dofinansowanie na rozwój naszych harcerzy – szkolenia, rozwój kadry, imprezy.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Proszę powiedzieć o działaniach w czasie pandemii? 
 
Komendant ZHP 
 - W czasie pandemii musieliśmy zawiesić działalność zbiórkową, ale skupiliśmy się 
na szczególnej służbie. Prowadzimy od marca harcerską pomoc sąsiedzką, gdzie 
nasi wolontariusze robią zakupy osobom starszym. Z wielką dumą mogę posiedzieć 
że stanęliśmy na wysokości zadania. Ilość zrealizowanych zamówień, dowozów jest 
imponująca. Doceniam to, że te osoby robią to poza swoimi obowiązkami (praca, 
szkoła, dom, rodzina). W okolicach Świąt bardzo mocno pracowaliśmy z OPS. 
Udało nam się dotrzeć do wielu potrzebujących. Zorganizowaliśmy również akcję 
szycia maseczek. Uszyliśmy 10 tys. maseczek.  
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Andrzej Matusiak 
 - Mieliście Państwo siedzibę na ul. 1 Maja, zrezygnowaliście z niej? 
 
Komendant ZHP 
 - Nie. Miasto znalazło nam zamienną siedzibę. Otrzymaliśmy lokal przy  
ul. Wrzosowej. Było to dla nas o wiele bardziej korzystne. Opłaty za lokal przy  
ul. 1 Maja były zbyt wysokie dla nas. Lokal przy ul. Wrzosowej ma lepsze 
możliwości dla nas. Dzięki temu, że jest na parterze na jednej powierzchni 
mogliśmy przenieść i zredukować ilość wszystkich magazynów, jakie mieliśmy 
wynajmowane w różnych częściach miasta i cały nasz sprzęt złożyć w jednym 
miejscu. Lokalizacja jest zdecydowanie lepsza. Mamy sąsiadów dla których nie 
jesteśmy uciążliwi.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Rozumiem, że współpracujecie ze szkołami i na terenie szkół również odbywają 
się zbiórki? Które według Pani szkoły najprężniej działają jeśli chodzi  
o działalność harcerską? 
 
Komendant ZHP 
 - Na pewno SP nr 5 ponieważ działają tam 3 drużyny. Z tego co wiem praca z 
dyrekcją układa się bardzo dobrze. Od lat prężnie działa SP nr 19. Możemy liczyć 
na udostępnienie sali na wszystkie imprezy harcerskie. Dla nas fajnym 
rozwiązaniem byłoby, aby w każdej szkole  dla każdej drużyny było małe 
pomieszczenie gdzie drużynowy mógłby trzymać swój sprzęt, materiały 
programowe. W szkołach gdzie była taka możliwość jest harcówka gdzie dzieci 
mogą się spotkać. Wiele zależy od chęci Dyrekcji i drużynowego. Nie mogę 
narzekać na żadną szkołę bo jesteśmy miło przyjmowani. Jak Dyrektor ma 
możliwości to wspiera nasze działania.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Czy współpracujecie z Zarządami Osiedli? 
 
Komendant ZHP 
 - Tak.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Czy jest możliwość, abyście np. na Mikołajki czy inne imprezy organizowane 
przez Zarząd Osiedla poprowadzili zabawy dla dzieci? 
 
Komendant ZHP 
 - Oczywiście można się do nas zgłosić.  
 
Jarosław Potępa 
 - Dziękuje za przedstawienie tematu i przybycie.  
 
Ad.4 

Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2020 rok, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

 Pismo NSZZ „Solidarność Pracowników Oświaty i Wychowania, 

Przewodniczący Komisji zapoznał Radnych z treścią pisma.  

Pismo stanowi załącznik do protokołu.  

Jarosław Potępa 
 - Proszę ustosunkować się do pytań zawartych w piśmie? 
 
Stanisław Faber 
 - Szanowni Państwo poprosiłem o przygotowanie informacji dotyczącej tego jak w 
zatwierdzonych arkuszach organizacyjnych w poszczególnych grupach będą 
nauczyciele mieli wychowawstwo.  
 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
Stanisław Faber 
 - Przyjęta została zasada, że wychowawstwo powinno przysługiwać tym osobom, 
które mają etat w grupie bądź pełny etat. Przyjęliśmy pewien określony margines 
błędu, ale pensum nauczyciela w przedszkolu wynosi od grupy 22-25 przynajmniej 
18 godzin. Na tej podstawie Dyrektor będzie przyznawał dodatek bo to są jego 
kompetencje. Wszystko zależy również od tego w jaki sposób Dyrektor w arkuszu 
organizacyjnym utworzy tygodniowy podział zajęć.  Jeżeli nauczyciel jest w 2-3 
grupach to pytanie czy on jest wychowawcą czy też nie. Na pewno Pani Prezydent 
odpowie na pismo. Szukamy określonych rozwiązań. Decyzja o tym czy dodatek 
za wychowawstwo zostanie powierzony Dyrektorom leży w gestii Prezydenta. 
Wszystko zależy od organizacji. Odczytam Państwu opinię prawną jeżeli chodzi  
o dodatek za wychowawstwo dla Dyrektora Szkoły – „Dyrektor ma prawo do 
dodatku za wychowawstwo jako nauczyciel pełniący funkcję Dyrektora. Wprawdzie 
przepisy nie zabraniają Dyrektorowi szkoły pełnienia funkcji wychowawcy klasy 
jednakże przydzielenie wychowawstwa Dyrektorowi powinno następować  
w wyjątkowych sytuacjach. Dyrektor szkoły korzysta zwykle ze zniżki pensum by 
mieć czas na wypełnianie licznych obowiązków związanych z zarządzaniem 
placówką oraz reprezentowaniem jej na zewnątrz. Nie powinien on zatem brać na 
siebie pełnienia dodatkowej funkcji”. Prawo jednoznacznie nie stanowi o tym, że 
nie może, ale wskazuje jednoznacznie kto o tym decyduje i jakich okolicznościach. 
Chciałabym w jeszcze jednej kwestii sprostować opinię Przewodniczącego Związku 
Zawodowego „Solidarność”, że nikt nie nakazywał i nikt nie tworzył pewnych 
wymuszeń. Prosiłem swoich pracowników, aby z dużą starannością podchodzić do 
tych rozmów wskazując na możliwość rozważenia czy ponownej analizy zgodnie z 
obowiązującymi przepisami.  
 

 Opinia prawna w sprawie pisma rodziców uczniów klas Vi VI SP nr 15, 
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Komisja zapoznała się z opinią prawną.  

Ad. 9 

Plany Pracy Komisji na II półrocze 2020 r. 

Komisja ustaliła plan pracy na II półrocze 2020 r.  

Plan pracy stanowi załącznik do protokołu.  

Komisja przyjęła plan pracy jednogłośnie.  

Ad. 10 

Wolne głosy i wnioski  

Jarosław Potępa 
 - Proszę Państwa na dzisiejszą komisje wpłynęło 5 dodatkowych projektów 
uchwał. Nie mogliśmy się z nimi wcześniej zapoznać, teraz zostały dostarczone. 
Proszę Pana Naczelnika o komentarz do uchwał.  
 

 Projekt uchwały w sprawie  włączenia Branżowej Szkoły II stopnia Nr 1 w 
Jastrzębiu-Zdroju do Zespołu Szkół Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju, 

Stanisław Faber 
 - Szanowni Państwo po utworzeniu dwóch Szkół Branżowych  II stopnia - jedna w 
Zespole Szkół Zawodowych, druga w Zespole Szkół nr 2 absolwenci Szkół 
Zawodowych mogliby uzupełniać swoje kwalifikacje, aby uzyskać tytuł Technika.   
W ZS nr 2 kształcono by w zawodzie technik żywienia i usług gastronomicznych 
oraz ewentualnie technik logistyk. W Zespole Szkół Zawodowych są propozycje 
elektryka, mechanika, technika pojazdów samochodowych i technika usług 
fryzjerskich. Istnieje jeszcze kwestia ustalenia  gdzie odbywałyby się 
kwalifikacyjne kursy zawodowe bo formuła jest podobna jak została przyjęta w 
2012 roku. Absolwenci szkół zawodowych, ale nie tylko mogą uzyskiwać 
kwalifikacje, które nadają uprawnienia  - tytuł Technika (2,3 stopień) w Szkołach 
Branżowych muszą uzupełnić wykształcenie ogólne nie muszą przystępować do 
matury następnie zdają egzamin zawodowy w OKE. Szczególnie w naszym mieście 
powinno być to zrobione ponieważ po te środki sięgają szkoły niepubliczne. 
Warunek jest taki, że przed uruchomieniem kształcenia trzeba złożyć wniosek do 
Wojewódzkiej Rady Rynku Pracy. Mam nadzieję, że przed wrześniem uda się go 
rozpatrzyć.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Bardzo by się przydał taki kierunek jak opiekun osób starszych.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
 

 Projekt uchwały w sprawie  utworzenia Branżowej Szkoły II stopnia Nr 1 w 
Jastrzębiu-Zdroju, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
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Projekt uchwały w sprawie  utworzenia Branżowej Szkoły II stopnia Nr 2  
w Jastrzębiu-Zdroju, 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 

 Projekt uchwały w sprawie włączenia Branżowej Szkoły II stopnia Nr 2 w 
Jastrzębiu-Zdroju do Zespołu Szkół Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w 
Jastrzębiu-Zdroju, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  
Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
Stanisław Faber 
 - Uchwała została przesunięta ponieważ Związek Zawodowy „Solidarność” zgłaszał 
zastrzeżenia dotyczące opinii do uchwały. Związek Zawodowy ma 31 dni na 
wydanie opinii.  Zwróciliśmy się jeszcze raz z zapytaniem do Związku Zawodowego 
„Solidarność”. Czekamy na wydanie opinii przez Związek Zawody „Solidarność”. Do 
Związku Zawodowego nie ma obowiązku zwracania się z prośbą o opinię w 
przypadku utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego.  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1 
 
Iwona Rosińska 
 - Czy wiecie coś Państwo na temat szkółek pływackich, które wynajmują basen  
w ZS nr 6 i prowadzą zajęcia w sobotę i niedzielę. Słyszałam, że szkółki mają 
zawiesić działalność ze względu na oszczędności. Szkółki odprowadzają 2500 zł 
miesięcznie do budżetu miasta. To są nasze dzieci, które korzystają z basenu.  
 
Roman Foksowicz 
 - Nie jestem w stanie odpowiedzieć na to pytanie. Nie ma takiej wiedzy.  
 
Stanisław Faber 
 - Wszystko zależy od tego jak będą wyglądały dalsze obostrzenia dotyczące 
korzystania z basenów w czasie pandemii. Dyrektor powinien się zwrócić do Pani 
Prezydent z pismem o zgodę na wynajem basenu.   
 
Jarosław Potępa 
 - Kiedy Wydział Edukacji  planuje przeprowadzenie mianowania nauczycieli? 
 
Stanisław Faber 
 - Myślę, że w sierpniu.  
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Ad. 11 
Przyjęcie protokołu z dnia 20 maja 2020 r.  

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 12 

Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie.  

Protokołowała     Przewodniczący Komisji Edukacji 
Monika Dulewicz     Jarosław Potępa  
 

 
 
 
 

 

 

 


